
 
 

 
ZÁPIS Z 1. JEDNÁNÍ 

PRACOVNÍ SKUPINY „OBCE“ 
 

PROJEKTU 
Podpora vzniku strategie komunitně vedeného místního rozvoje pro území MAS 

BRÁNA Písecka, o. s.  
Reg. č.: CZ.1.08/3.2.00/14.00286 

 
 
 
Datum jednání : 16. 7. 2014, začátek od 09.00 hod. 
Místo jednání   :  Čížová, zasedací místnost MAS BP 
Přítomni   : dle prezenční listiny 
Zápis          : Justina Dvořáková 
 
Program jednání: 

1) Úvod 
2) Základní informace o projektu SCLLD 
3) Informace o stávající strategii 
4) Potřeby regionu 
5) Diskuse 
6) Závěr 

 
Průběh jednání: 
 

1) Úvod 
Jednání zahájil předseda MAS Brána Písecka Roman Čarek. Představil koordinátora pracovní skupiny  
Zdeňka Bártu a seznámil všechny přítomné členy pracovní skupiny s programem dnešního jednání. 
Vyzval přítomné, aby se představili. Dále představil MAS Brána Písecka  a seznámil členy pracovní 
skupiny s její činností. Zároveň uvedl, že se budou konat celkem 2 jednání pracovní skupiny (červenec  
,  srpen) a že během června 2014 proběhlo dotazníkové šetření, jehož výstupem bylo zjištění potřeb 
regionu. 

 
2) Základní informace o projektu SCLLD 

Pan Roman Čarek představil přípravu projektu komunitně vedeného místního rozvoje (SCLLD) pro 
období 2014 – 2020.  Zároveň řekl, že do 1. poloviny roku 2015 se má předložit strategie ke schválení 
a ve 2. polovině roku 2015 budou předkládány první výzvy. 
 
Dále připomněl existenci celkem čtyř pracovních skupin: 

• Obce 
• Venkovský cestovní ruch 
• Podnikání v zem. i nezemědělském sektoru  
• Vzdělávání a volnočasové aktivity 

 
 

Také uvedl, že v měsíci srpen budou probíhat dvě veřejná projednání. 
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3) Informace o stávající strategii 
Předseda MAS Roman Čarek seznámil účastníky se stávající strategií, která byla připravena na období 
2007 - 2013. Tato strategie nebyla podpořena a proto MAS pracovala s velmi omezenými možnostmi. 
Přesto se podařilo podpořit regionální výrobce a poskytovatele služeb v oblasti cestovního ruchu 
formou dvou projektů spolupráce a sice „Zavedení regionální značky Prácheňsko“ a „Prácheňsko 
všemi smysly“. 
 

4) Potřeby regionu 
Pan Čarek dal podnět k diskusi o potřebách řešeného regionu. Pracovní skupina se dohodla na těchto 
problémových oblastech:  

Nejzanedbanější částí infrastruktury obcí je kanalizace. Drtivé procento obcí našeho regionu 
nemá oddílnou kanalizaci zakončenou centrálním čištěním.  
Dalším podstatným nedostatkem je odpadové hospodářství. Řešením by bylo zavedení 
centralizace svozů do větších obcí. Sběrné dvory v těchto větších obcí by bylo  vhodné vybavit 
kompletní separační linkou a z menších spádových obcí umožnit svážení  vytříděného odpadu 
vč. bioodpadu vhodnou mechanizací. V malých obcích  by bylo praktické provozovat pouze 
sběrná místa.  
Obce mají zájem o výstavbu nebo rekonstrukci místních rozhlasů.  
Dále se potýkají s problémem opuštěných budov a areálů, jedná se především o areály 
zemědělské, ale také o historické budovy. V obci Ostrovec je v současnosti opuštěný rozlehlý 
vojenský areál. Dalším fenoménem této kategorie jsou budovy ČD, které jsou opuštěné, 
chátrají a jsou špatnou vizitkou každé dotčené obce. Pracovní skupina se vyslovila pro 
podporu vlastníků zchátralých nemovitostí – železniční nádraží ČD, historické budovy, 
opuštěné areály, apod..  
V problematice oblasti bydlení bylo zkonstatováno, že region je v podstatě rozdělen na dvě 
oblasti. V jedné  dochází k nárůstu obyvatel (jižní část regionu, především v okolí města 
Písek) a ve druhé (v sev. části regionu), pak především v malých sídlech dochází k úbytku 
obyvatel a objekty jsou využívány především k rekreaci.  Tuto skutečnost představil Ing. 
Fráně na grafu z analyt. části z strategie. Celkově region zaznamenává nárůst počtu obyvatel. 
Byla diskutována také možnost podpory pořízení společné komunální techniky na zimní  a 
letní údržbu veřejných prostranství a komunikací. Pracovní skupina se shodla na tom, že této 
myšlence brání rozlehlost regionu, kdy by nebylo možné v potřebném, krátkém časovém 
intervalu zajistit kvalitní služby pro všechny naše obce.  
Podpora oprav místních komunikací je potřebná, ne však příliš akutní. 
Poměrně velký zájem lze očekávat o podporu zařízení spolků typu SDH,MS,atd.  
Dotazníkové šetření ukázalo poměrně dobrou projekční připravenost v obcích. 

 
5) Diskuse 

 
Příští 2. jednání pracovní skupiny se bude konat ve               13.8. 2014       , od    9  :00 hod,  
Hlavní téma: stanovení cílů a priorit potřeb, odstupňování. 
 

6) Závěr 
 
Roman Čarek  shrnul výsledky jednání, poděkoval celé skupině za její spolupráci, koordinátorovi za 
vedení skupiny a všechny pozval na další jednání. 
 
Čížová , dne 16. 7. 2014 
 
Zapsala: Justina Dvořáková 
Ověřil: Zdeněk Bárta 
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